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METSÄPIRTTIJÄRJESTÖT TOIMIKUNTA

Kokous 5.2.2011
Seinäjoki, Hotelli Alma

Läsnä:
Hiltunen Erkki Hyytiä Kalevi
Hämäläinen Arto KeskiMäenpää Julia
Lylander Esko MarteliusMäkelä Aila, pj
Martelius Esa Peltonen Martti
Pesonen Ilmi, siht. Rastas Riikka
Rastas Salli Ukkonen Mauri 

1 Kokouksen avaus
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.35 ja toivottu kaikki tervetulleiksi.

2 Sihteerin valinta
Kokouksen sihteeriksi valittiin Ilmi Pesonen.

3 Kokouksen esityslista
Hyväksyttiin esityslista.

4 Edellisen kokouksen pöytäkirja
Pöytäkirja hyväsyttiin.

5 Toimihenkilöiden valinta
Puheenjohtaja totesi, että toimikunnan toiminta suhteessa Metsäpirtti Seuraan ei ole 
hahmottunut. Toimikunnalta puuttuu päätäntävalta.

Kalevi Hyytiä toivoi, että toimikunnan työskentelyyn osallistuisivat kaikki metsäpirttiläiset 
yhteisöt. Hän totesi että yhteisiä asioita ovat yhteyksien hoitaminen Metsäpirtin nykyisten 
asukkaiden kanssa, pitäjäjuhlien järjestäminen sekä Metsäpirtin kulttuurin vaaliminen.

Erkki Hiltusen mielestä nykyinen menettely toimii seuroihin päin hyvin. Päätöksenteko on 
kuitenkin ongelma. Päätökset suosituksia, eivät sitovia. Talousasioita voisi miettiä.

Kalevi Hyytiä totesi, että seuratasolla Metsäpirtti Seuran toiminta korostuu. Rekisteröitynä 
yhteisönä se voi esim. anoa apurahoja. 

Erkki Hiltunen ehdotti, että esimerkiksi sukuseurojen jäsenet voisivat liittyä Metsäpirtti Seuran 
jäseniksi ja maksaa 5 euron jäsenmaksun. Sukuseurat voisivat olla esillä Metsäpirtti Seuran 
sivuilla.

Kalevi Hyytiä totesi, että Vaskelan sukuseuran sivut ovat heidän ylläpitäminään ja että 
Facebookissa on Metsäpirtti ryhmä.

Keskusteltiin kolmihenkisestä vetoryhmästä. Todettiin, että toimikunnalla tulee olla vetäjä. 
Nykyinen malli on todettu toimivaksi. 



MPJPK20110205 Pöytäkirja 2 (3)

Puheenjohtaja totesi olevansa erovuotoinen Häntä ehdotettiin jatkamaan, harkittuaan asiaa Aila 
MarteliusMäkelä päätti olla käytettävissä. Hänet valittiin seuraavaksi kolmevuotiskaudeksi.

6 Pitäjäjuhla 2011
Esko Lylander selosti juhlajärjestelyjä. Yhteensattumien vuoksi juhlapäivä on 17.7.
Ennen juhlaa klo 10.00 alkaa Lakeuden rikstissä messujulamalanpalvelus.
Pitäjäjuhla alkaa klo14.00  Seinäjoen seurakuntakeskuksessa, joka sijaitsee Lakeuden risti 
kirkon vieressä. Tiloissa järjestetään keittoruokailu (à 10,) heti messujumalanpalveluksen 
jälkeen. Tiloissa on mahdollista järjestää ryhmien kokoontumisia. Juhlasalissa on paikkoja 260 
mutta siihen on mahdollista saada 100 lisäpaikkaa. Juhlapuhujana on entinen Ilkan päätoimittaja 
Kari Hokkanen.

7 Metsäpirtin kuulumisia
Zaporoshkojesta on tulossa noin 20 henkilöä, mutta lopullista päätöstä ei ole siellä vielä  tehty. 
Metsäpirtti Seura anoo Kulttuurirahastolta apurahaa vieraiden kustannusten kattamiseksi. Jos 
apurahaa ei saada niin Kalevi Hyytiä, Esko Lylander ja Aila MarteliusMäkelä etsivät muita 
rahoituslähteitä. Tulkkausapua etsitään Pohjanmaalta.

8 Muistomerkkialueen tilanne
Kalevi Hyytiä totesi, että pitäjäjuhlan jälkeen hautausmaan alueella ei ole tehty mitään. 
Urakkasummasta on jätetty maksamatta 500 euroa. Hyytiä totesi, että Toivo Laidiselta on ehkä 
saatu se palvelus, mikä häneltä on saatavissa. Tavoitteena on talkoomatkan puitteissa viimeistellä 
kunnostustyö. Se tarkoittaa laatoituksen reunojen loiventamista sekä kulkutien hiekoittamista. 
Talkoomatkaa vetää Tapani Myöhänen ja ajankohdaksi sovittiin 5.8.5.2011. Toinen talkoomatka 
järjestetään 8.11.6.2011.

9 Perinnetyön kuulumiset
Erkki Hiltunen kertoi, että Helka Korpelan johdolla kootaan «Evakon eväät» pärekorissa. 
Metsäpirttimuseo hanke on osoittautunut mahdottomaksi toteuttaa. Niinpä matkalalukkumuseo 
on toimivampi ratkaisu. Hänellä on kossa hyvä materiaali pohjaksi Joentaan kyläkirjan tekijöille 
ja hän pyysi tekijäapua. 

Kalevi Hyytiä totesi, että pirttiläisten tavaroita on jäänyt evakkoajan sijoituskuntien 
museoihinkin, esimerkiksi Nurmoon. Tulisi koota yhtenäinen tiedosto, mitä missäkin on.

10 Kirjahanke Helena Eevan tuotannosta
Helka Korpela on kertonut hankkeen olevan vireillä. Tavoitteena on koota koko Helena  Eevan 
tuotanto ja liittää mukaan musiikkiasiantuntijoiden tekstejä. Tarkoitus on saada kirja valmiiksi 
pitäjäjuhlaan 2013, jolloin Helena Eevan syntymästä tulee kuluneeksi 90  vuotta.

11 Kulttuuri ja perinnetyöryhmä
Todettiin että työrhmän jäseninä ovat Erkki Hiltunen, Airi ja Aira Touru, Anja Kuoppa, Helka 
Korpela ja Ilmi Pesonen

Salli Rastas esitti, että otettaisiin tehtäväksi tuhoutuneen Metsäpirtin kirkon raunioiden 
puhdistaminen.

Keskusteltiin tulevasta pitäjäjuhlasta. Kalevi Hyytiällä on kolme venäläistä videota 
esitettäväksi. Ilmi Pesonen lupasi tuoda metsäpirttiläisistä kalastajista tehdyn videon.
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Työryhmä kartoittaa Metsäpirttisivujen päivittämistarvetta. Kalevi Hyytiä totesi, että 
päivittäminen ontuu pahasti. Tulossa on järjestöille mahdollisuus päivittää itse sivnsa ja siirtää 
myös materiaalia sivuilleen.

Aila MarteliusMäkelä toivoi, että Metsäpirtti Seura kampanjoisi jäsenmääränsä kasvattamiseksi 
ja ryhtyisi aktiivisemmin perimään jäsenmaksuja.

Kalevi Hyytiä esitteli seuran uuden sihteerin Arto Hämäläisen.

Erkki Hiltunen kertoi, että Vaasan Karjalaseura on kartoittanut karjalaisperäisiä yrittäjiä, 
kerännyt mainoksia. Ovat luvanneet pieniä alennuksia. Kannattaisiko Metsäpirtti Seuran tehdä 
samoin? Hän tiedusteli myös Metsäpirtin urheiluseurasta. Oliko se Raikas? Sukuseura on 
suunnitellut Raikasverrareiden teettämistä.

Kalevi Hyytiä kertoi, että puhäjärveläiset tekevät kalastusmatkan Laatokalle helmimaaliskuussa. 
Karjalatalossa on 17.2. seminaari Kannaksen koululaitoksesta kautta aikojen.

Mietintään jäi ajatus Kannaksen poikki hiihdosta, jota Ilmi Pesonen esitti ajatuksena 
nuorempien mukaan saamiseksi.

12 Muut asiat
Mauri Ukkonen kertoi, että Eero Laurila kuoli viime vuoden lopulla. Vietettiin hiljainen hetki 
hänen muistokseen.

Todettiin, että Karjalan Liiton rekisteri ei ole vielä ajantasalla. Tavoitteenahan on, että jokainen 
on vain yhden yhteisön kautta liiton jäsen.

Metsäpirtti Seura ja ainakin Vaskelan sukuseura käyvät 28.2. klo 10.00 kunniakäynnillä Larin 
Parasken patsaalla.

Puheenjohtaja kertoi, että Mynämäen kirjastossa oleva Metsäpirtti huone on täynnä kirjaston 
tavaroita. Metsäpirtti Seura on tehnyt Metsäpirtti huoneesta sopimuksen kirjaston kanssa. Kalevi 
Hyytiä lupasi ottaa yhteyttä Kari Ahtiaiseen tilanteen korjaamiseksi.

Kalevi Hyytiä ilmoitti, että Martti Peltosen kokoama lehtileikeaineisto on myynnissä tulevissa 
pitäjäjuhlissa joko kirjana tai tabloidina. Hänen tavoitteenaan on tuottaa myös kirjat kylittäin 
kokoamastaam kartta ja talotiedoista. Hän toivoi, että Metsäpirtistä julkaistaan lisää kyläkirjoja. 

Ilmi Pesonen ilmoitti, että 16.1.2011 on perustettu Saaroisten kyläyhdistys, jonka tavoitteena on 
lähinnä kyläkirjan valmistaminen. 

13 Seuraava tapaaminen
Seuraava tapaaminen on Mynämäellä 8.10. tai 15.10. Samalla tutustutaan remontoituun 
Mynämäen kivikirkkoon. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.55.
 

Aila MarteliusMäkelä
puheenjohtaja


